Minutes of
CAPA and CAM RISG IYRP Online Meeting on 27 Feb., 2026
1. Updates on monthly themes
Updates on the IYRP monthly themes were presented by members of the CAPA and CAM RISG IYRP group. Members shared progress, ongoing initiatives, and engagement at national and regional levels.
Following this, key activities and upcoming events of the group were presented.
Key events and activities
1.      Central Asia Climate Change Conference (CACCC 2026). To be held in Astana,Kazakhstan during April 22–24, 2026. This conference represents important momentum for the group to highlight pastoralism, climate resilience, and land governance issues in Central Asia. https://carececo.org/en/main/activity/mettings/caccc-2026/
2.      Pastoralists Policy Dialogue in Mongolia. Organized by International Land Coalition (ILC) and National Land Coalition Mongolia, with CAPA involvement. ILC Asia shared objectives of the policy dialogue and preparation process.
3.      ILC Interregional School for Young Pastoralists 2026. Organized by ILC and National Land Coalition Kyrgyzstan, with CAPA participation and support. https://www.landcoalition.org/en/latest/ilc-interregional-school-for-young-pastoralists-2026/
· UNCCD COP17. Members discussed preparation and possible side events, including accreditation requirements for civil society organizations.
· World Nomad Games: Identified as an opportunity for visibility and advocacy of pastoralist issues. https://worldnomadgames.org/en/
· Global Gathering of Pastoralists. The Global Gathering of Pastoralists will be held in Mongolia and aims to bring together pastoralist representatives from different regions to strengthen global solidarity, exchange knowledge, and develop joint advocacy messages.
· Pastoralists Award to be launched during the Policy Dialogue and will be documented at Global Policy Dialogue and Certificates will issued at the  Global Pastoralist Gathering. Detailed information will be shared with members.
 
2. CAPA Policy Brief
CAPA presented the plan for preparation of a Policy Brief in advance of the Policy Dialogue and UNCCD COP17.
Objectives of the policy brief:
· Present the current socio-economic and political framework of pasture management in the Central Asia region.
· Highlight the role and impact of pastures on livelihoods, ecosystems, and climate resilience.
· Identify key challenges and opportunities.
· Develop policy recommendations for decision-makers.
Preparation Plan:
· Development and distribution of a questionnaire.
· Conducting interviews with members and stakeholders.
· Collecting national inputs.
· Drafting and consolidating the paper.
3. AOB
1. Members agreed to:
· Develop a Young Pastoralists Database to document case studies.
· Launch a communications campaign aligned with IYRP monthly themes (members encouraged to subscribe to CAPA social media channels).
· Prepare one regional proposal.
2. Accreditation for UNCCD COP17. Members emphasized the necessity to apply for civil society accreditation as soon as possible through the official UNCCD process. https://www.unccd.int/convention/partners/civil-society-organizations/accreditation-guidelines
3. Members received a letter regarding the CAPA representative to the ILC Global Reference Group of Pastoralists. Members need to nominate their candidates.
4. Members were encouraged to actively engage in the Mobility Matters Campaign, strengthening advocacy for pastoral mobility and land rights. https://mobilitymatters2026.org/
 
________
Протокол
Встреча CAPA и CAM RISG IYRP
1. Обновления по ежемесячным темам
Обновления по ежемесячным темам IYRP были представлены членами группы CAPA и CAM RISG IYRP. Участники поделились прогрессом, текущими инициативами и деятельностью на национальном и региональном уровнях.
После этого были представлены ключевые мероприятия и предстоящие события группы.
Ключевые мероприятия и события
1. ЦАКИК - Конференция по изменению климата (CACCC 2026)
Конференция состоится в Астана, Казахстан, 22–24 апреля 2026 года. Данное мероприятие представляет важную возможность для продвижения вопросов пасторализма, климатической устойчивости и управления земельными ресурсами в Центральной Азии.
https://carececo.org/en/main/activity/mettings/caccc-2026/
2. Политический диалог пастбищников в Монголии
Организован ILC и NLC Mongolia при участии CAPA. Региональный офис ILC Asia представил цели политического диалога и процесс подготовки.
3. Межрегиональная школа пастбищников ILC 2026. Организуется ILC и NLC Kyrgyzstan при участии и поддержке CAPA.
https://www.landcoalition.org/en/latest/ilc-interregional-school-for-young-pastoralists-2026/
· UNCCD COP17.Участники обсудили подготовку и возможные сайд-ивенты, включая требования по аккредитации для организаций гражданского общества.
· World Nomad Games. Определены как возможность для повышения видимости и продвижения вопросов пасторалистов. https://worldnomadgames.org/en/
· Глобальная встреча пастбищников
Встреча пройдет в Монголии и направлена на объединение представителей пасторалистов из разных регионов для укрепления глобальной солидарности, обмена знаниями и выработки совместных адвокационных посланий.
· Премия для пасторалистов (Pastoralists Award)
Планируется запуск и документ во время Политического диалога и итоги на Глобальной встречи. Подробная информация будет дополнительно направлена членам.
2. Политический бриф CAPA (Аналитическая записка)
CAPA представила план подготовки Политического брифа к Политическому диалогу и UNCCD COP17.
Цели политического брифа:
· Представить текущую социально-экономическую и политическую рамку управления пастбищами в регионе Центральной Азии.
· Подчеркнуть роль и влияние пастбищ на средства к существованию, экосистемы и климатическую устойчивость.
· Определить ключевые вызовы и возможности.
· Разработать политические рекомендации для лиц, принимающих решения.
План подготовки:
· Разработка и распространение анкеты.
· Проведение интервью с членами и заинтересованными сторонами.
· Сбор национальных материалов.
· Подготовка и консолидация итогового документа.
3. Прочие вопросы (AOB)
1. Участники договорились:
· Разработать базу данных молодых  пастбищников для документирования кейс-стади.
· Запустить коммуникационную кампанию в соответствии с ежемесячными темами IYRP (членам рекомендуется подписаться на социальные сети CAPA).
· Подготовить одно региональное проектное предложение.
2. Аккредитация для UNCCD COP17
Участники подчеркнули необходимость как можно скорее подать заявку на аккредитацию организаций гражданского общества через официальную процедуру UNCCD: https://www.unccd.int/convention/partners/civil-society-organizations/accreditation-guidelines
3. Члены получили письмо относительно представителя CAPA в Глобальной группе пасторалистов ILC. Членам необходимо выдвинуть своих кандидатов.
4. Участникам рекомендовано активно включиться в кампанию Mobility Matters, усиливая адвокацию по вопросам пасторальной мобильности и прав на землю:
https://mobilitymatters2026.org/

